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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy 

 
    

Výbor pro evropské záležitosti ZHMP  

ZÁPIS z 37. on-line jednání 

Výboru pro evropské záležitosti ZHMP konaného dne 5. 9. 2022 v 16:45 hod. 
 

 

   

Přítomní členové výboru:  Jiří Pospíšil, Jaromír Beránek, Vít Šimral, Martin Dlouhý, Marta 
Gellová, Jan Martínek                                                

Omluveni:  Petr Fifka, Radek Lacko, Tomáš Kalivoda, Jakob Hurrle, Tereza 
Nislerová 

Jednání řídil: Jiří Pospíšil, předseda Výboru pro evropské záležitosti ZHMP. 

Jiří Pospíšil přivítal přítomné a zahájil jednání Výboru pro evropské záležitosti ZHMP v 16:45 hod.  

Předseda výboru Jiří Pospíšil navrhuje ověřovatelkou zápisu pana Martina Dlouhého.    

Hlasování: pro:  6 proti:   0 zdržel se:  0 

Ověřovatel zápisu byl zvolen Martin Dlouhý. 

Bod 1: Úvod 

Předseda Výboru pro evropské záležitosti ZHMP Jiří Pospíšil přechází k programu on-line jednání, ke 
kterému nebyly vzneseny námitky. Předseda navrhuje hlasovat o programu v zaslané podobě. 

Program jednání: 

1. Úvod 
2. Informace o stavu čerpání finančních prostředků z OP PPR 
3. Tisk R-45177 ke schválení projektů v rámci 61. výzvy OP PPR  
4. Tisk R-45005 k úpravě rozpočtu hl. m. Prahy za účelem financování projektů z OP PPR 

v roce 2022  
5. Tisk R-45281 k úpravě rozpočtu hl. m. Prahy za účelem financování projektů z OP PPR 

v roce 2022  
6. Různé 

 

Hlasování o programu:  pro: 6   proti:   0 zdržel se:  0 

Program jednání byl schválen. 
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Bod 2: Informace o stavu čerpání finančních prostředků z Operačního programu Praha - pól růstu ČR 

Předseda Pospíšil předává slovo. Pan Andrle prezentuje aktuální stav čerpání programu. Aktuální 
objem zasmluvněných prostředků činí 10,81 mld. Kč, což představuje přes 114 % celkové alokace 
programu. Díky postupující míře zasmluvněnosti alokace, dosavadnímu průběžnému čerpání 
prostředků i plnění dalších predikcí, lze implementaci pražského OP hodnotit jako úspěšnou. Ve fázi 
hodnocení a výběru projektů je aktuálně kontrolováno posledních cca 70 žádostí o podporu. 
V realizaci je nyní řešeno přes 700 projektů.   

Diskuze: Do diskuze se k tomuto bodu nikdo ze zúčastněných nepřihlásil.  

Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí informaci o stavu čerpání 
finančních prostředků z OP PPR. 

Hlasování:  pro:   6  proti:   0 zdržel se:  0 
Usnesení bylo schváleno. 
 
 
Bod 3: Tisk R-45177 ke schválení projektů v rámci 61. výzvy OP PPR  
 

Pan Andrle seznamuje členy výboru s 61. výzvou OP PPR prioritní osy 4. Vzdělávání a vzdělanost a 
podpora zaměstnanosti. Jedná se o projekty 61. výzvy „Navýšení kapacity zařízení pro poskytování 
péče o děti“ vyhlášené od 14. 9. 2021 do 31. 3. 2022. Celková alokace činila 50 mil. Kč. Jednalo se o 
průběžnou výzvu, kdy bylo předloženo celkem 7 žádostí. Celková požadovaná podpora byla 18,75 mil. 
Kč. Již jsou schválené dvě žádosti o alokaci cca 2,92 mil. Kč, nyní jsou předkládány ke schválení dvě 
žádosti o alokaci 8,36 mil. Kč. Pro informaci uvádí ředitel projekt žadatele Střediska společných 
činností AV ČR, v. v. i. s názvem projektu „Vznik DS Dioda“ s celkovými způsobilými náklady 6,507 
mil. Kč. Zde se jedná o vytvoření zařízení péče o děti předškolního věku, nové dětské skupiny Dioda 
s kapacitou 12 dětí do 3 let. V rámci projektu bude provedena stavební rekonstrukce prostor v objektu 
Ústavu informatiky AV ČR a pořízeno vybavení DS. Cílovou skupinou jsou rodiče, resp. zákonní 
zástupci dětí a žáků, dále děti a žáci včetně předškolní péče, ale i děti se speciálními vzdělávacími 
potřebami.  

Diskuze: Do diskuze se k tomuto bodu nikdo ze zúčastněných nepřihlásil. 

Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí úpravu rozpočtu hl. m. Prahy 
za účelem financování projektů z OP PPR a doporučuje ZHMP schválit žádosti o podporu.   

Hlasování:  pro: 6  proti:  0 zdržel se:  0 

 
Usnesení bylo schváleno. 
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Bod 4: Tisk R-45005 k úpravě rozpočtu hl. m. Prahy za účelem financování projektů z OP PPR v roce 

2022  

Pan Andrle uvádí, že se jedná o technický materiál. Představuje tak rozpočtový tisk k převodu 
prostředků na vyplácení schválených žádostí o platbu a úpravě rozpočtu hl. m. Prahy na rok 2022. 

Diskuze: Do diskuze se k tomuto bodu nikdo ze zúčastněných nepřihlásil. 

Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí úpravu rozpočtu hl. m. Prahy 
za účelem financování projektů z OP PPR a doporučuje ZHMP schválit příslušný tisk. 

Hlasování:  pro: 6  proti:  0 zdržel se:  0 

Usnesení bylo schváleno. 

 

 
Bod 5: Tisk R-45281 k úpravě rozpočtu hl. m. Prahy za účelem financování projektů z OP PPR v roce 

2022  

Pan Andrle opět uvádí jako u předchozího bodu, že se jedná o technický materiál. Tento rozpočtový 
tisk se týká převodu prostředků na vyplácení schválených žádostí o platbu a úpravě rozpočtu hl. m. 
Prahy na rok 2022. 

Diskuze: Do diskuze se k tomuto bodu nikdo ze zúčastněných nepřihlásil. 

Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí úpravu rozpočtu hl. m. Prahy 
za účelem financování projektů z OP PPR a doporučuje ZHMP schválit příslušný tisk. 

Hlasování:  pro: 6  proti:  0 zdržel se:  0 

Usnesení bylo schváleno. 
 
Bod 6: Různé 

Pan ředitel v krátkosti představil zhodnocení působnosti Výboru pro evropské záležitosti a představil 
novou agendu odboru evropských fondů, která je plánována do dalších let po skončení operačního 
programu. V rámci činnosti tohoto výboru bylo projednáno vyhlášení 24 výzev OP PPR a doporučeno 
ke schválení celkem 1002 projektů za 5,554 mld. Kč. Největším schváleným projektem bylo rozšíření 
ulice Strakonické, které výbor schválil dne 15. 2. 2021 za 380 mil. Kč. Nyní odbor evropských fondů 
spolupracuje na přípravě projektových žádostí města a jeho organizací. Nově odbor evropských fondů 
konzultuje s odborem bytového fondu celkem tři projekty zaměřené na oblast sociálního bydlení. Dále 
je v řešení projekt Švandova divadla na Smíchově s názvem „Kreativní inkubátor – performing arts / 
Preslova ulice, Praha 5“ s odhadovanými náklady cca 120 mil. Kč. V neposlední řadě FON průběžně 
poskytuje konzultace k plánovaným výzvám IROP21+ a v oblasti kyberbezpečnosti a eGovernmetu 
(odbor informačních činností) a v oblasti Veřejného prostranství (shromažďování projektových záměrů 
HMP a jejich prioritizace). Dále nově řeší odbor dotační monitoring, který spočívá v průběžném 
monitoringu možností externího financování projektových záměrů a aktivit MHMP, informování 
relevantních subjektů v rámci MHMP a průběžně konzultuje projektové záměry a správu databáze DM 
včetně její aktualizace. Dále představuje nový projekt „UNICEF“, jehož program byl připraven na 
základě Memoranda o porozumění a vzájemné spolupráci mezi hl. m. Prahou a Dětským fondem OSN 
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z června 2022. Realizace projektu bude probíhat v období 1. 10. 2022 do 31. 12. 2023 a rozpočet činí 
333 082 535 Kč a je plně hrazen ze strany UNICEF. Dále informuje, že na tomto programu budou 
s Dětským fondem OSN spolupracovat odbory MHMP a to SML, SOV, KUC, ZDR a FON. Do 
programu bude zapojeno až 74 400 ukrajinských uprchlíků, z toho až 27 900 dětí. 

Pan předseda všem poděkoval za dosavadní činnost ve Výboru pro evropské záležitosti a všem popřál 
mnoho úspěchů.  

Jednání Výboru pro evropské záležitosti ZHMP bylo ukončeno 17:30 hod. 

 

 

 

 

 

 
 
   
Ověřila: Martin Dlouhý, člen Výboru pro evropské záležitosti ZHMP  
Zapsal: Karel Andrle, tajemník Výboru pro evropské záležitosti ZHMP  

JUDr. Jiří Pospíšil  
předseda Výboru pro evropské záležitosti ZHMP 

 
Ing. Karel Andrle 

tajemník Výboru pro evropské záležitosti ZHMP 
 


